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PROTOKÓŁ NR X/24 

z X sesji Rady Gminy Wojciechów, która odbyła się 25 października 2024 roku 

w Gminnym Ośrodku Kultury w Wojciechowie  

i trwała od godz. 9.00 do godz. 11.51  

 

W posiedzeniu wzięło udział 13 radnych: 

1. Miłosz Adamczyk, 

2. Beata Bartoszcze, 

3. Sławomir Chudzik, 

4. Bogusława Anna Grzelak, 

5. Dariusz Kazimierz Kołodziejczyk, 

6. Tomasz Kowalski, 

7. Tomasz Marek Madej, 

8. Dariusz Malik, 

9. Marcin Mirosław, 

10. Michał Piotr Podstawka, 

11. Marek Leszek Rejmak, 

12. Daniel Walkiewicz, 

13. Jarosław Paweł Zubrzycki. 

Radni nieobecni: 

1. Grzegorz Matyjasik, 

2. Anna Zabiegła. 

 

Spoza Rady w obradach uczestniczyli: Artur Markowski – Wójt Gminy, Bożena Pajduszewska – 

Zastępca Wójta Gminy, Łukasz Czarnomski – Sekretarz Gminy, Mirosława Walat- Maciejka – 

Skarbnik, Aleksandra Kowalczyk – obsługa prawna UG, Agnieszka Gąska – Dyrektor Gminnego 

Ośrodka Kultury w Wojciechowie, Ewa Adamiec – Przewodnicząca Gminnej Komisji 

Przeciwdziałania Alkoholizmowi i Narkomanii.  

 

Ad. pkt. 1. Otwarcie obrad. 

Otwarcia obrad X sesji Rady Gminy Wojciechów IX kadencji dokonał Przewodniczący 

Rady Gminy Wojciechów – Sławomir Chudzik. Przywitał uczestniczących w obradach radnych, 

sołtysów oraz wszystkich gości. 

Następnie na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady stwierdził, że 

z ustawowego składu 15 radnych obecnych jest 13 radnych, co stanowi quorum wymagane do 

podejmowania prawomocnych uchwał. (Listy obecności stanowią załączniki do protokołu.) 

 

Ad. pkt. 2. Przyjęcie porządku obrad. 

Proponowany porządek obrad wszyscy radni otrzymali w zaproszeniach na sesję, był 

on również udostępniony na Portalu Mieszkaoca pod adresem wojciechow.esesja.pl. 

(Proponowany porządek obrad stanowi załącznik do protokołu)   
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Radny Marek Rejmak zgłosił wniosek formalny o wprowadzenie do porządku obrad 

dodatkowego punktu dotyczącego Wyrażenia stanowiska radnych w sprawie celowości 

montażu progów zwalniających na terenie gminy.  

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek formalny o wprowadzenie do porządku 

obrad punktu dotyczącego Wyrażenia stanowiska radnych w sprawie celowości montażu 

progów zwalniających na terenie gminy.  

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) Miłosz Adamczyk, Beata Bartoszcze, Sławomir Chudzik, Dariusz Kazimierz 

Kołodziejczyk, Tomasz Kowalski, Tomasz Marek Madej, Dariusz Malik, Marcin Mirosław, 

Michał Piotr Podstawka, Marek Leszek Rejmak, Daniel Walkiewicz, Jarosław Paweł Zubrzycki. 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Bogusława Anna Grzelak 

NIEOBECNI (2) Grzegorz Matyjasik, Anna Zabiegła.  

 

Innych wniosków, co do zmian porządku obrad nie wniesiono, zatem Przewodniczący Rady 

Sławomir Chudzik poddał pod głosowanie całośd porządku obrad.  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (14) Miłosz Adamczyk, Beata Bartoszcze, Sławomir Chudzik, Bogusława Anna Grzelak, 

Dariusz Kazimierz Kołodziejczyk, Tomasz Kowalski, Tomasz Marek Madej, Dariusz Malik, 

Marcin Mirosław, Michał Piotr Podstawka, Marek Leszek Rejmak, Daniel Walkiewicz, Jarosław 

Paweł Zubrzycki. 

NIEOBECNI (2) Grzegorz Matyjasik, Anna Zabiegła.  

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy jednogłośnie przyjęła następujący 

porządek obrad VIII sesji Rady Gminy Wojciechów: 

1. Otwarcie obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z VIII sesji Rady Gminy Wojciechów. 

4. Przyjęcie protokołu z IX sesji Rady Gminy Wojciechów. 

5. Sprawozdanie Wójta Gminy Wojciechów z działalności w okresie międzysesyjnym. 

6. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Wojciechów oraz Przewodniczących komisji 

z działalności w okresie między sesjami. 

7. Sprawozdanie z XXX Ogólnopolskich Warsztatów Kowalskich oraz XX Ogólnopolskich 

Spotkao Kowali i Dożynek Parafialno-Gminnych. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. (Druk nr 42/2024) 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy na rok 2024. (Druk nr 43/2024) 

10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 

2024 rok. (Druk nr 44/2024) 
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11. Stanowisko radnych w sprawie celowości montażu progów zwalniających na terenie 

gminy. 

12. Interpelacje i zapytania radnych. 

13. Wolne wnioski i informacje. 

14. Zakooczenie obrad.  

 

Przewodniczący Rady zarządził kilkuminutową przerwę w obradach. Po wznowieniu 

posiedzenia przeszedł do kolejnego punktu w porządku obrad. 

 

Ad pkt 3. Przyjęcie protokołu z VIII sesji Rady Gminy Wojciechów. 

 Przewodniczący Rady Gminy przystąpił do głosowania nad przyjęciem protokołu 

z VIII sesji. Każdy z radnych otrzymał protokół do zapoznania się z jego treścią, ponadto 

protokół był udostępniony na Portalu Mieszkaoca pod adresem wojciechow.esesja.pl oraz na 

stanowisku ds. obsługi Rady Gminy w Urzędzie Gminy Wojciechów.  

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) Miłosz Adamczyk, Beata Bartoszcze, Sławomir Chudzik, Bogusława Anna Grzelak, 

Dariusz Kazimierz Kołodziejczyk, Tomasz Kowalski, Dariusz Malik, Marcin Mirosław, Michał 

Piotr Podstawka, Marek Leszek Rejmak, Daniel Walkiewicz, Jarosław Paweł Zubrzycki 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Tomasz Marek Madej 

NIEOBECNI (2) Grzegorz Matyjasik, Anna Zabiegła 

 

Ad pkt 4. Przyjęcie protokołu z IX sesji Rady Gminy Wojciechów. 

 Przewodniczący Rady Gminy przystąpił do głosowania nad przyjęciem protokołu 

z IX sesji. Każdy z radnych otrzymał protokół do zapoznania się z jego treścią, ponadto 

protokół był udostępniony na Portalu Mieszkaoca pod adresem wojciechow.esesja.pl oraz na 

stanowisku ds. obsługi Rady Gminy w Urzędzie Gminy Wojciechów.  

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) Miłosz Adamczyk, Beata Bartoszcze, Sławomir Chudzik, Bogusława Anna Grzelak, 

Dariusz Kazimierz Kołodziejczyk, Tomasz Kowalski, Tomasz Marek Madej, Dariusz Malik, 

Marcin Mirosław, Michał Piotr Podstawka, Marek Leszek Rejmak, Daniel Walkiewicz, Jarosław 

Paweł Zubrzycki 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Tomasz Marek Madej 

NIEOBECNI (2) Grzegorz Matyjasik, Anna Zabiegła 

 

Ad pkt 5. Sprawozdanie Wójta Gminy Wojciechów z działalności w okresie międzysesyjnym. 

Informację przedstawił Wójt Gminy Artur Markowski. Na wstępie poinformował 

o zarządzeniach, które były wydane w okresie od 27 września do 25 października 2024 roku. 

(Lista zarządzeo stanowi załącznik do protokołu) 
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 Następnie Wójt przedstawił informację na temat wydarzeo i spotkao, w których 

uczestniczył. 

Radni nie zgłosili pytao, zatem Przewodniczący Rady Gminy na tym zakooczył ten 

punkt obrad. 

 

Ad. pkt 6. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Wojciechów oraz Przewodniczących 

komisji z działalności w okresie między sesjami. 

 Informację przedstawił Przewodniczący Rady Gminy. Uczestniczył m.in.: w 

posiedzeniach komisji Rady Gminy Wojciechów, uroczystościach związanych z oddaniem Sali 

gimnastycznej w szkole w Palikijach oraz nadaniu szkole imienia, obchodach 85 rocznicy 

Masowego Mordu w Szczuczkach, Święcie Pieczonego Ziemniaka organizowanego przez SP w 

Miłocinie. 

 Następnie, informację przedstawili Przewodniczący poszczególnych komisji. 

W okresie między sesjami odbyły się w sumie cztery posiedzenia komisji: 

15 października – posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Społecznych. W 

spotkaniu uczestniczyli dyrektorzy szkół, którzy przedstawili informacje dotyczące ubiegłego 

roku szkolnego oraz planów na rok bieżący. Druga częśd posiedzenia odbyła się z udziałem 

Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury w Wojciechowie i dotyczyła podsumowania realizacji 

imprez kowalskich oraz Dożynek. 

18 października – Prawa, Porządku Publicznego, Rolnictwa, Środowiska i Gospodarki Wodnej. 

Radni zapoznali się ze  sprawozdaniem Dyrektor GOK z Dożynek oraz informacją z realizacji 

funduszu sołeckiego w 2024 roku. 

22 października – Komisja Budżetowa. Tematem posiedzenia były bieżące sprawy dotyczące 

budżetu gminy oraz dyskusja nad projektami uchwał. 

Po wyczerpaniu głosów w dyskusji Przewodniczący Rady przeszedł do kolejnego 

punktu porządku obrad. 

 

Ad. pkt 7. Sprawozdanie z XXX Ogólnopolskich Warsztatów Kowalskich oraz XX 

Ogólnopolskich Spotkao Kowali oraz Dożynek Parafialno-Gminnych. 

 Sprawozdanie z XXX Ogólnopolskich Warsztatów Kowalskich oraz XX Ogólnopolskich 

Spotkao Kowali przedstawiła i szczegółowo omówiła Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury 

w Wojciechowie – Agnieszka Gąska. 

(Sprawozdanie z XXX Ogólnopolskich Warsztatów Kowalskich oraz XX Ogólnopolskich Spotkao 

Kowali stanowi załącznik do protokołu) 

 W dalszej części tego punktu Dyrektor GOK Agnieszka Gąska przedstawiła informację 

dotyczącą organizacji oraz przebiegu Dożynek Parafialno-Gminnych. 

(Sprawozdanie z Dożynek Parafialno-Gminnych stanowi załącznik do protokołu) 

 Głos zabrał Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Społecznych – 

Jarosław Zubrzycki, który poinformował, że członkowie Komisji zapoznali się z przedłożonymi 

Sprawozdaniami na posiedzeniu w dniu 15 października 2024r i zaopiniowali je pozytywnie. 

Radny podziękował Dyrektor GOK i pogratulował bardzo dobrej organizacji imprez. 

 Wójt przyłączył się do podziękowao i gratulacji. 
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 Dyrektor GOK Agnieszka Gąska podziękowała za przekazane środki, za udzieloną 

pomoc zarówno finansową, rzeczową jak wsparcie przy organizacji imprez. Podziękowania 

złożyła również mieszkaocom, którzy wzięli liczny udział zarówno w imprezach kowalskich jak 

i Dożynkach. 

 Radny Dariusz Kołodziejczyk złożył podziękowania za organizację imprez Dyrektor GOK 

oraz Zarządowi Gminy za współpracę przy ich organizacji. Podziękował także mieszkaocom 

oraz sołectwom za udział w organizowanych imprezach. 

 Głos zabrała Bożena Pajduszewska Zastępca Wójta, która również podziękowała 

Dyrektor Agnieszce Gąsce. Zaproponowała rozważenie możliwości włączenia do kalendarza 

imprez kulturalnych organizacji Dnia Kobiet Wiejskich, który miałby się odbywad 

15 października, jednocześnie deklarując pomoc ze strony Urzędu przy organizacji. 

 Do podziękowao przyłączył się Przewodniczący Rady Gminy Sławomir Chudzik. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Sławomir Chudzik Zarządził kilkuminutową przerwę w obradach.  

Po wznowieniu posiedzenia przeszedł do kolejnego punktu w porządku obrad.  

 

Ad. pkt 8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. (Druk 
42/2024) 
 Uzasadnienie podjęcia w/w uchwały przedstawiła i omówiła Skarbnik Gminy – 
Mirosława Walat-Maciejka. 

Przewodniczący Komisji Budżetowej Tomasz Kowalski poinformował, że na ostatnim 
posiedzeniu Komisji, które odbyło się w dniu 22 października radni pozytywnie zaopiniowali 
przedstawiony projekt uchwały. 

 
Pytao ani wniosków nie zgłoszono, zatem Przewodniczący Rady Gminy Sławomir Chudzik 
poddał pod głosowanie przedłożony projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy 
finansowej - druk nr 42/2024. 
Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (14) Miłosz Adamczyk, Beata Bartoszcze, Sławomir Chudzik, Bogusława Anna Grzelak, 

Dariusz Kazimierz Kołodziejczyk, Tomasz Kowalski, Tomasz Marek Madej, Dariusz Malik, 

Marcin Mirosław, Michał Piotr Podstawka, Marek Leszek Rejmak, Daniel Walkiewicz, Jarosław 

Paweł Zubrzycki. 

NIEOBECNI (2) Grzegorz Matyjasik, Anna Zabiegła 
W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę 
Nr X/42/24 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 
 
Ad. pkt 9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy na rok 2024. (Druk nr 43 

/2024) 

Zmiany budżetowe przedstawiła i szczegółowo omówiła Skarbnik Gminy – Mirosława 

Walat-Maciejka. Dotyczą one m.in.: 

Dochody 

1) Zwiększenie o kwotę 1.500.428,94 zł. 

Wydatki 
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1) Zwiększenie o kwotę 1.151.728,94 zł. 

2) Zmniejszenie o kwotę 296.300,00 zł.  

Skarbnik omówiła także zmiany pozostałych załączników do uchwały.  

Przewodniczący Komisji Budżetowej Tomasz Kowalski poinformował, że na 

posiedzeniu, które odbyło się w dniu 22 października Komisja rozpatrzyła projekt uchwały 

w sprawie zmian budżetu Gminy na 2024 rok i zaopiniowała go pozytywnie. Radny 

poinformował, że gmina obecnie znajduje się w złej sytuacji finansowej, czego powodem są 

między innymi bardzo duże wydatki na oświatę. Konieczne jest oszczędzanie aby w ten sposób 

ograniczyd deficyt. 

 

Pytao ani wniosków nie zgłoszono, zatem Przewodniczący Rady Gminy Sławomir Chudzik 

poddał pod głosowanie przedłożony projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy na rok 

2024- druk nr 43/2024 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) Miłosz Adamczyk, Beata Bartoszcze, Sławomir Chudzik, Bogusława Anna Grzelak, 

Dariusz Kazimierz Kołodziejczyk, Tomasz Kowalski, Tomasz Marek Madej, Dariusz Malik, 

Marcin Mirosław, Michał Piotr Podstawka, Marek Leszek Rejmak, Daniel Walkiewicz, Jarosław 

Paweł Zubrzycki. 

NIEOBECNI (2) Grzegorz Matyjasik, Anna Zabiegła 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę 

Nr X/43/24 w sprawie zmian budżetu Gminy na rok 2024 

 

Ad. pkt 10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii na 2024 rok. (Druk nr 44/2024) 

 Uzasadnienie podjęcia w/w uchwały przedstawiła Ewa Adamiec – Przewodnicząca 

Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Narkomanii. Omówiła wszystkie 

zmiany wprowadzone do Preliminarza wydatków.  

 

Pytao ani wniosków nie zgłoszono, zatem Przewodniczący Rady Gminy Sławomir Chudzik 

poddał pod głosowanie przedłożony projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii na 2024 rok - druk nr 44/2024 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) Miłosz Adamczyk, Beata Bartoszcze, Sławomir Chudzik, Bogusława Anna Grzelak, 

Dariusz Kazimierz Kołodziejczyk, Tomasz Kowalski, Tomasz Marek Madej, Dariusz Malik, 

Marcin Mirosław, Michał Piotr Podstawka, Marek Leszek Rejmak, Daniel Walkiewicz, Jarosław 

Paweł Zubrzycki. 

NIEOBECNI (2) Grzegorz Matyjasik, Anna Zabiegła 
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W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę 

Nr X/44/24 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2024 rok. 

 

Ad. pkt 11. Stanowisko radnych w sprawie celowości montażu progów zwalniających na 

terenie gminy Wojciechów. 

 Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu radnego Marka Rejmaka, który zgłosił 

wniosek formalny o wprowadzenie tego punktu do porządku obrad.  

 Radny M. Rejmak uzasadniając swój wniosek wyjaśnił, iż chciał się w ten sposób 

zapoznad z opinią pozostałych radnych by w ten sposób zasygnalizowad mieszkaocom 

stanowisko Rady w kwestii montażu progów. Zdaniem radnego na wiejskich drogach progi nie 

spełniają swoich funkcji a jedynie są utrudnieniem dla pojazdów rolniczych. Dodał, że 

większośd mieszkaoców jego okręgu ma podobną opinię. 

 Przewodniczący Rady poprosił o głosy pozostałych radnych. Oznajmił, ze osobiście 

krytykuje montaż progów. 

 Zdaniem radnego Marcina Mirosława radni jak najbardziej mogą w tym temacie 

dyskutowad i wyrazid swoją opinie, ale czy będzie miało to jakiś faktyczny skutek i będzie w 

jakiś sposób zobowiązujące. Wyjaśnił, że to sami mieszkaocy zgłaszają koniecznośd montażu 

progów i ich realizację z funduszu sołeckiego. 

 Głos zabrała Bożena Pajduszewska – Zastępca Wójta. Zwróciła uwagę, że progi 

montowane są niewłaściwie, gdyż brakuje zarówno wymaganego przepisami oznakowania 

pionowego jak i wniesienia zmian w Plan Stałej Organizacji Ruchu. W tym momencie stanowią 

samowolkę. Podzielając zdanie radnego M. Rejmaka dodała, że przy rolniczej specyfice 

wszystkich dróg w Gminie montaż progów przynosi więcej szkód niż korzyści. Pozostając 

w temacie dróg poinformowała, iż na 40 dróg gminnych 20, tj. około 50% posiada 

dokumentację stałej organizacji ruchu. Z tego tylko 8 jest ważnych. W związku z tym 

w przyszłym roku gmina będzie musiała ponieśd dodatkowy koszt na aktualizację tej 

dokumentacji, która jest konieczna. Powracając do kwestii progów B. Pajduszewska wyjaśniła, 

że progi będą montowane tylko wtedy jeśli dane sołectwo pokryje całośd kosztów. Zarówno 

zakupu samego progu, jak i oznakowania pionowego łącznie z naniesieniem zmian do Stałej 

Organizacji Ruchu. 

 Odnosząc się do wypowiedzi radnego M. Mirosława radny Jarosław Zubrzycki zwrócił 

uwagę, że ten punkt jest celowo sformułowany jako „Stanowisko radnych”, gdzie każdy 

z radnych może a wręcz powinien zabrad w tej sprawie głos bez konieczności poddania pod 

głosowanie. Głównym celem jest uświadomienie mieszkaoców jaka faktycznie jest opinia 

radnych co do celowości montażu progów. Zwrócił również uwagę, że większośd dróg są to 

drogi lokalne, gdzie obowiązuje ograniczona prędkośd, dlatego, jego zdaniem nie ma 

konieczności montowania progów. Sam fakt, ze jesteśmy gminą wiejską oraz, że stanowią one 

bardzo duże utrudnienie dla maszyn rolniczych przemawia przeciw. 

 W odpowiedzi radny M. Mirosław wyjaśnił, że trzeba zdad sobie sprawę, że decyzje 

dotyczące montażu progów podejmowane są na zebraniach wiejskich i są one finansowane ze 

środków funduszu sołeckiego stąd też jego pytanie, czy takie stanowisko radnych czy coś 

wniesie,  będzie w jakikolwiek sposób wiążące. Dodał, że popiera zdanie radnego M. Rejmaka. 
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 Zdaniem radnego J. Zubrzyckiego będzie to jedynie niewiążący głos w dyskusji, który 

ma jasno pokazad jaką opinię w tej sprawie mają radni.  

 Według radnego Tomasza Kowalskiego progi są dużym problemem, gdyż nie 

posiadając stałej organizacji ruchu i pozostałych elementów urządzenia w postaci 

oznakowania nie ma żadnych podstaw prawnych aby to zadanie realizowad. Wykonując to 

przedsięwzięcie Wójt podejmuje bardzo duże ryzyko, gdyż ponosi pełną odpowiedzialnośd za 

stan i bezpieczeostwo na drogach gminnych. W związku z czym sołectwa będą musiały 

zrezygnowad z ich realizacji.  

 Głos zabrała obecna na sesji prawnik Aleksandra Kowalczyk, która wyjaśniła, że jeśli 

wniosek sołectwa jest w jakikolwiek sposób niezgodny z prawem i są przeszkody formalne do 

jego realizacji wówczas Wójt nie może go wykonad. 

 Radna Bogusława Grzelak oznajmiła, że w przypadku Szczuczek to mieszkaocy sami 

zdecydowali o montażu progów pomimo, że ona jeszcze jako sołtys była temu przeciwna. 

 Zdaniem Przewodniczącego Rady, pracownik Urzędu powinien w tej sytuacji 

przedstawid mieszkaocom formalne przeszkody w realizacji montażu progów.  

 Wójt poinformował, że na 2025 rok tylko jedno sołectwo zaplanowało zakup i montaż 

progu. 

 Skarbnik wyjaśniła, że wszelkie zmiany w funduszu na 2025 mogą byd dokonane 

dopiero po uchwaleniu budżetu na nowy rok. 

 Głos zabrał radny M. Rejmak. Jego zdaniem ta dyskusja bardzo dużo wniosła 

i wyjaśniła, gdyż okazało się, że istnieją formalne przeszkody do montażu progów. Zapoznał 

się ze stanowiskiem pozostałych radnych w związku z czym głosowanie nie jest konieczne.  

 Radny J. Zubrzycki zgłosił wniosek formalny o zamknięcie dyskusji bez 

przeprowadzenia głosowania. 

 

Przewodniczący Rady Sławomir Chudzik zarządził głosowanie nad wnioskiem formalnym 

radnego J. Zubrzyckiego o zamknięcie dyskusji. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) Miłosz Adamczyk, Beata Bartoszcze, Sławomir Chudzik, Bogusława Anna Grzelak, 

Dariusz Kazimierz Kołodziejczyk, Tomasz Kowalski, Tomasz Marek Madej, Dariusz Malik, 

Marcin Mirosław, Michał Piotr Podstawka, Marek Leszek Rejmak, Daniel Walkiewicz, Jarosław 

Paweł Zubrzycki. 

NIEOBECNI (2) Grzegorz Matyjasik, Anna Zabiegła 

 

Ad. pkt 12. Interpelacje i zapytania radnych. 

 Radny Jarosław Zubrzycki zapytał o wynik konkursu na Dyrektora Szkoły w Miłocinie? 

 Sekretarz Gminy poinformował, że Dyrektor nie jest jeszcze wyłoniony. Komisja 

konkursowa zbierze się 29 października. 

 Przewodniczący Rady zapytał o termin rozpoczęcia budowy chodnika w Palikijach 

Pierwszych przy szkole? 
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 Wójt odpowiedział, że nastąpi to w listopadzie. Pozostając przy głosie odniósł się do 

realizowanych inwestycji. Wyjaśnił, że wiele zadao jest obecnie wykonywanych w Palikijach 

ponieważ Gmina otrzymała na nie dofinansowanie w wysokości aż 98% i są realizowane na 

tzw. obszarach popegeerowskich. 

 Odnosząc się do Wypowiedzi Wójta radny T. Kowalski Jest to główne kryterium, które 

decyduje o tym co i w jakiej miejscowości będzie realizowane. 

 Radny J,. Zubrzycki zapytał, czy to prawda, że wykonawca budowy sieci internetu 

wycofał się z realizacji robót. 

 Wójt odpowiedział, że nie ma takiej wiedzy. 

 Radny T. Kowalski poprosił o poprawienie jakości internetu w Urzędzie. 

 Innych pytao nie zgłoszono, w związku z czym Przewodniczący przeszedł do kolejnego 

punktu w porządku obrad. 

 

Ad. pkt 13 . Wolne wnioski i informacje. 

 Na wstępie tego punktu Przewodniczący Rady Sławomir Chudzik poinformował 

o wniosku mieszkaoców m. Wojciechów-Kolonia Piąta ws budowy chodnika w tej 

miejscowości następnie odczytał treśd pisma. 

 Sołtys wsi Wojciechów- Kolonia Piąta podziękowała za odczytanie pisma. 

 Radny M. Rejmak odnosząc się do treści pisma przyłączył się do wniosku mieszkaoców. 

 Głos zabrała radna Bogusława Grzelak. Zwróciła uwagę, że podczas trzech ostatnich 

posiedzeo Komisji Oświaty została mocno skrytykowana za to, co i jak pisze. Przytaczając 

przepisy ustawy o samorządzie stwierdziła, że informowanie mieszkaoców o tym co się dzieje 

w Gminie należy do jej obowiązku jako radnej. Ponadto, wspomniała iż Sekretarz zarzucił jej 

działanie i pisanie w sposób wulgarny a pozostali radni , że siedzi w piaskownicy i bawi się 

błotem. 

Przewodniczący Rady odniósł się do tematu funkcjonowania ośrodka zdrowia w 

Palikijach. Poinformował, że lekarz będzie dyżurował 3 dni w tygodniu, pielęgniarki codziennie 

w dni robocze. Jego zdaniem już teraz trzeba zacząd myśled o obsadzie ośrodka 

w Szczuczkach, gdyż obecny lekarz niedługo nabędzie praw emerytalnych i sytuacja będzie 

podobna do tej w Palikjjach. Przewodniczący poinformował o uroczystościach związanych 

z obchodami Święta Niepodległości 11 listopada. Poprosił radnych o udział. 

Wójt odniósł się do tematu funkcjonowania ośrodków w gminie. Wspomniał, że tylko 

jeden z trzech jest rentowny. Przedstawił program obchodów Dnia Niepodległości. Korzystając 

z okazji zaprosił wszystkich na uroczystości. Pozostając przy głosie poinformował o złożonych 

ofertach na budowę drogi w Maszkach. Najtaosza oferta opiewa na kwotę o 900.000 zł niższą 

niż kwota kosztorysowa. Wykonawca zostanie wybrany po zakooczeniu czynności 

przetargowych. Poinformował, że do Urzędu zgłosił się przewoźnik, który chce utworzyd nową 

linię i realizowad przewozy na trasie Szczuczki-Łubki-Wojciechów-Lublin. Poinformował 

o terminie kolejnej sesji sołtysów, która odbędzie się 4 listopada w Urzędzie Gminy. 

5 listopada posiedzenie Zarządu Gminnego OSP. 

Radny Tomasz Kowalski odniósł się do wniosku mieszkaoców dotyczącego budowy 

chodnika. Wyjaśnił, że realizacja tego zadania uwarunkowana jest od możliwości pozyskania 

środków gdyż sytuacja finansowa Gminy nie pozwala na jego wykonanie z własnego budżetu. 
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Przewodniczący Rady poprosił Skarbnik o informację dotyczącą ściągalności podatków. 

Skarbnik odpowiedziała, że jeszcze nie dokonywała analizy. 

Wójt poinformował, że zlecił już pracownikom przygotowanie takiego zestawienia 

i każdy z radnych otrzyma informacje dotyczące zarówno podatków jak i opłat za odpady 

komunalne. Wracając do tematu wniosku w sprawie budowy chodnika Wójty Wyjaśnił, że 

Zarządcą drogi w tym przypadku jest Zarząd Dróg Powiatowych a dysponentem środków jest 

Rada Powiatu Lubelskiego, która musi zapewnid swoją częśd w budżecie. 

Odnosząc się do tematu podatków i opłat Skarbnik poinformowała, że w przypadku 

opłat za odpady w roku bieżącym została wygenerowana nadwyżka, natomiast w przypadku 

opłat podatków nie będzie zrealizowany w 100% w stosunku do planu. 

Zabierając głos, Wójt poinformował, że na koniec 2023 te zaległości wyniosły 6% 

w podatkach i 18% w opłatach za odpady. 

Głos zabrała B. Pajduszewska – Zastępca Wójta Gminy, która na wstępie podziękowała 

radnemu T. Kowalskiemu za przypomnienie o konieczności wprowadzenia polityki 

oszczędzania. Następnie, odnosząc się do wnioski mieszkaoców wyjaśniła, iż realizacja tej 

inwestycji jest bardzo odległa czasowo chociażby z tego powodu, że Zarząd Dróg Powiatowych 

nie posiada nawet dokumentacji, co uniemożliwia złożenie jakiegokolwiek wniosku 

o dofinansowanie. Poza tym w obecnym czasie wiele programów z których można było 

pozyskad środki jest wygaszonych albo środki te zostały mocno ograniczone a jeśli nie ma 

finansowania zewnętrznego to Powiat nie chce takich inwestycji realizowad. Przy zadaniach 

w gminach, gminy muszą pokryd aż 60% całości kosztów, gdzie wkład Powiatu wynosi tylko 

40% i to od jego decyzji zależy czy dana inwestycja będzie realizowana czy też nie.  

Radny T. Kowalski podziękował za naprawę drogi w m. Maszki, za szybkie działanie 

i współpracę. 

Przewodniczący poinformował, że na kolejną sesję będą zaproszeni przedstawiciele 

Zarządu Dróg Powiatowych oraz radni Powiatu w celu przedstawienia informacji dotyczących 

planów inwestycyjnych w roku 2025. 

Sołtys wsi Wojciechów- Kolonia Piąta poprosiła o podjęcie jakiegokolwiek działania 

w kwestii realizacji budowy chodnika, chociażby przygotowanie dokumentacji. 

Głos zabrała sołtys wsi Nowy Gaj – Anna Czerniec, która zwróciła się do Wójta 

o sprostowanie informacji dotyczącej budowy wodociągu, przekazanej mieszkaocom podczas 

spotkania sołeckiego w Nowym Gaju. 

Wójt udzielił wyjaśnieo dotyczących dokumentacji oraz budowy wodociągu. Zmiana 

przebiegu linii nie jest żadnym problemem. Gmina zrealizuje zadanie zgodnie z wnioskiem 

mieszkaoców. W Nowym Gaju od mostku do młyna Hipolit a w m. Wojciechów-Kolonia Piąta 

od drogi wojewódzkiej do drogi powiatowej. 

Odnosząc się do dyskusji radny J. Zubrzycki nadmienił, że sołectwa Halinówka oraz 

Kolonia Łubki, aby odciążyd budżet gminy częśd środków funduszu sołeckiego przeznaczyły na 

przygotowanie dokumentacji. 

Wójt w kilku zdaniach odniósł się jeszcze do wniosku budowy chodnika i poinformował 

o kwestiach formalnych. 

Zastępca Wójta B. Pajduszewska uzupełniła informacje przedstawione przez Wójta. 
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 Na tym dyskusję zakooczono, wobec czego Przewodniczący Rady przeszedł do 

ostatniego punktu porządku obrad. 

 

Ad. pkt. 14. Zakooczenie obrad  

Zakooczenia obrad X sesji Rady Gminy Wojciechów IX kadencji dokonał 

Przewodniczący Rady – Sławomir Chudzik słowami: „Zamykam obrady”. 

 

 

Protokołowała:       

Anna Śmigielska       


